
PROTOKÓŁ NR XLIV/2021  
z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta  
Ostrowca Świętokrzyskiego  
z dnia 12 marca 2021 r. 
 
Z uwagi na pandemię obrady odbyły się w trybie stacjonarno-zdalnym  
w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. J. Głogowskiego3/5, rozpoczęły 
się o godz. 11.04. 
 
W sesji udział wzięli: 
1. Radni RM –zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b  

do protokołu)  
2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 
3. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 
4. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 
5. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 
 
Nieobecni radni: Czeremcha Mateusz, Giemza Marek, Joanna Pikus,  
Irena Renduda-Dudek.  
 
Ad I/ Otwarcie sesji – stwierdzenie quorum: 
 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Otwieram czterdziestą czwartą 
nadzwyczajną sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego.  
Na wstępie dokonam sprawdzenia listy obecności, by ustalić, czy posiadamy kworum 
wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Będę odczytywać nazwiska 
Państwa Radnych z listy obecności, a Państwo będą potwierdzać swoją obecność. 
Stanisław Choinka. 
Radny St. Choinka – Dzień dobry Pani Przewodnicząca, dzień dobry wszystkim 
Państwu, Choinka Stanisław – obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Czeremcha Mateusz. Czeremcha 
Mateusz. Renata Duda. 
Radna R. Duda – Renata Duda – obecna. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak –  Giemza Marek. Giemza Marek. 
Artur Głąb.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb – obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba.  
Radny D. Kaszuba – Dzień dobry Państwu, Dariusz Kaszuba obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba. 
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Dzień dobry, Grażyna Maj obecna. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Dzień dobry Państwu, Marcin Marzec obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska obecna. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka. 
Radny A. Pałka – Dzień dobry Państwu, Andrzej Pałka, obecny. 
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Pietruszka Aron. 
Radny A. Pietruszka – Dzień dobry, Pietruszka Aron obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Joanna Pikus. Joanna Pikus. 
Irena Renduda-Dudek. Irena Renduda-Dudek. Włodzimierz Sajda. 
Radny Wł. Sajda – Dzień dobry Pani Przewodnicząca, witam wszystkich, Obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec. 
Radny Wł. Stec – Dzień dobry, Włodzimierz Stec obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik. 
Radny K. Stelmasik – Dzień dobry, Kamil Stelmasik obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny. 
Radny D. Strojny – Dzień dobry, Daniel Strojny obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak obecna. 
Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik. Jestem obecny, dzień dobry wszystkim. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Zawadzki Artur. 
Radny A. Zawadzki – Dzień dobry, Artur Zawadzki obecny. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Po sprawdzeniu 
listy obecności stwierdzam, że posiadamy kworum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
Witam serdecznie Państwa Radnych Rady Miasta, Prezydenta Miasta Jarosława 
Górczyńskiego, Wiceprezydentów Miasta, Pana Piotra Dasiosa i Pana Dominika 
Smolińskiego, Skarbnika Miasta – Sławomira Kijaka oraz wszystkich przybyłych na 
dzisiejszą sesję oraz internautów, którzy śledzą przebieg naszych obrad online.  
Szanowni Państwo Radni, w związku z wejściem w życie rozporządzenia Parlamentu 
Europejskiego i Rady z dnia 27 kwietnia 2016 roku w sprawie ochrony osób 
fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 
przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektyw dotyczących ogólnego 
rozporządzenia o ochronie danych, zwanego dalej RODO, informuję, iż każdy, kto 
czynnie – mam na myśli zabieranie głosu podczas sesji – uczestniczy w 
posiedzeniach Rady Miasta, musi być  świadomy, iż wyraża jednocześnie zgodę na 
przetwarzanie swoich danych osobowych. Uprzejmie informuję, że jeżeli podacie 
Państwo, w trakcie trwania obrad, swoje dane osobowe – mam tu na myśli imię, 
nazwisko i adres – dane te będą ogólnie dostępne w związku z transmisją i 
utrwaleniem obrad sesji. Radni Rady Miasta, z mocy prawa, są osobami publicznymi 
i taka zgoda nie jest od nich wymagana. Z uwagi na ww. rozporządzenie, proszę 
wszystkich o nie podawanie danych osobowych innych osób fizycznych w swoich 
wypowiedziach, jeżeli nie wyraziły one na to zgody.  
Szanowni Państwo Radni. Zgodnie z ustawą z dnia 4 kwietnia 2019 roku o 
dostępności cyfrowej stron internetowych i innych aplikacji mobilnych podmiotów 
publicznych oraz dyrektywą Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia 26 października 
2016 roku w sprawie dostępności stron internetowych i mobilnych aplikacji organów 
sektora terytorialnego, wszystkie materiały publikowane na stronach samorządu 
terytorialnego są przystosowane dla osób niepełnosprawnych, zgodnie z ww. aktami 
prawnymi – nagrania obrad sesji Rady Miasta będą zatem uzupełnione o napisy dla 
osób niesłyszących.   
Przechodzimy zatem do realizacji porządku obrad. Jeszcze mam do Państwa jedną 
taką gorącą prośbę o niewyłączanie kamer w czasie trwania obrad. Natomiast bardzo 
proszę o wyłączanie mikrofonów po zakończonej wypowiedzi. Bardzo dziękuję.  
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Ad II/ Przedstawienie porządku obrad: 
 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy do punktu 
drugiego. Przedstawienie porządku obrad. Czy Państwo Radni, w związku  
z tym, że otrzymaliście już Państwo porządek obrad naszej dzisiejszej sesji, mają 
jakieś uwagi do zaproponowanego porządku, zastrzeżenia? Nie widzę, dziękuję. 
Przechodzimy zatem do kolejnego punktu. 
 
Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 
 
III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Asystent osobisty 
osoby niepełnosprawnej” – edycja 2021, 

2) realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Opieka 
wytchnieniowa” – edycja 2021, 

3) nabycia nieruchomości, 
4) zgody na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu, 
5) zgody na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu, 
6) zmieniająca uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości, 
7) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej mienia 

komunalnego, 
8) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski”, 
9) zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji  

w zakresie ograniczania niskiej emisji, 
10) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego – Targowiska Miejskie w Ostrowcu Świętokrzyskim, 
11) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2021 r.,  
12) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029.  
IV. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 
Ad III/ Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
1) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Punkt trzeci – podjęcie 
uchwały w sprawie, podpunkt pierwszy: podjęcie uchwały w sprawie realizacji przez 
Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej” – w edycji 2021. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 
Samorządową oraz Komisję ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących Komisji o 
podanie opinii. Bardzo proszę Panią Wiceprzewodniczącą Komisji ds. Rodziny – 
Bożennę Morycińską.  
Wiceprzewodniczącą Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska –  Komisja  
ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję,  
oraz Przewodniczącego Komisji Samorządowej – Kamila Kutrybę.  
Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 
również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Czy mają Państwo 
jakieś uwagi, czy zapytania do projektu tej uchwały? Bardzo proszę, Pan Marcin 
Marzec.  
Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! 
Szanowni Państwo! Chciałbym dopytać o pewną kwestię i wyrazić też swoje zdanie 
na temat tej uchwały i kolejnej. Mianowicie, chodzi mi o to, że jeżeli dobrze 
rozumiem, to jeszcze, póki co, nie mamy wyników konkursu i zarówno jeżeli chodzi o 
asystenta osoby niepełnosprawnej, jak też usługę wytchnieniową, Gmina po prostu, 
póki co, przystąpiła i oczekuje na rezultaty, wyniki naboru, ale z formalnego punktu 
widzenia potrzebuje zgody Rady Miasta. Tu po pierwsze, chciałem się upewnić, czy 
te pieniądze dopiero do nas dotrą, jeżeli dobrze zrozumiałem. Po drugie, chciałbym 
zapytać, w jakiej formie te usługi będą realizowane, to znaczy może precyzyjniej 
dookreślam. Chodzi mi o to, czy będzie to służbami własnymi Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej, czy też będzie podmiot zewnętrzny, wyłoniony w jakiejś 
procedurze. Jeżeli tak, to to jaka to będzie procedura? I czy jest, jakieś preferencje 
co do ewentualnie udziałów jako wykonawcy, podmiotów ekonomii społecznej? No i 
trzecie, to właściwie chciałem wyrazić opinię na temat tej i kolejnej uchwały. Bardzo 
się cieszę, że Gmina przystępuje do tego typu projektów. Wydaje się, że jest to 
trochę bardziej szersze otwarcie niż do tej pory placówki pomocy społecznej na tego 
typu wsparcie i myślę, że należymy, jako samorząd Ostrowca Świętokrzyskiego, do 
liderów w regionie świętokrzyskim, pewnej zmiany, którą obserwujemy w pomocy 
społecznej, ponieważ nasz ośrodek zarówno stosuje nowatorskie metody, jak na 
przykład organizowanie społeczności lokalnej, czy wchodzimy w tego typu projekty, 
na które nie wszystkie samorządy są otwarte. A myślę, że już w XXI wieku te 
standardy idą w tym kierunku, gdzie trochę więcej wymagamy jeszcze w zakresie 
wsparcia osób zagrożonych wykluczeniem społecznym. Tak, że bardzo się cieszę, 
że realizujemy tego typu zadania i oby więcej, oby jeszcze więcej innowacyjnego 
podejścia, otwartości do współpracy. Życzyłbym sobie tylko, żeby jeszcze bardziej 
sektor pozarządowy podmiotów ekonomii społecznej, czy przedsiębiorstw 
społecznych był obecny w Ostrowcu, bo tego mi jeszcze trochę brakuje. Także 
dziękuję i proszę o odpowiedź. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Czy ktoś z Państwa jeszcze ma 
jakieś pytanie? Bardzo proszę, Pan Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo.  
Podzielam zadowolenie kolegi Radnego – Marcina Marca z tego, że Gmina 
Ostrowiec Świętokrzyski przystępuje do rządowego projektu Ministerstwa Rodziny i 
Polityki Społecznej. Po raz pierwszy program asystenta osobistego będzie w naszej 
Gminie uruchomiony. Dobrze, że jest to drugi projekt, który jest realną pomocą dla 
środowisk osób niepełnosprawnych, bo jest to naprawdę wymierna pomoc. Niemniej 
jednak na posiedzeniu Komisji Samorządowej dzisiaj rano dowiedzieliśmy się, że 
przy kosztach 40,00 zł brutto dla jednego opiekuna za godzinę, tych godzin ma być 
60 miesięcznie, wówczas powstaje nam kwota 2.400,00 zł miesięcznie na jedną 
osobę. Pani Dyrektor przekazała nam informację o tym, że planuje się objąć tą 
pomocą asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej, dwadzieścia rodzin, 
dwadzieścia rodzin w naszej Gminie, gdzie są osoby dorosłe, niepełnosprawne i pięć 
środowisk dzieci do lat szesnastu, dzieci niepełnosprawnych. Pytanie takie, czy w 
razie potrzeb są zagwarantowane środki, aby tę ilość zwiększyć, gdyby była taka 
potrzeba. Wiadomo, że ten program po raz pierwszy, program rządowy, pojawia się 
tego typu w naszej Gminie, stąd może nie do końca dokładne może być oszacowanie 
rozeznania sytuacji. Dlatego pytanie, czy w razie potrzeby jest możliwość wyjścia 
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ponad tą liczbę łącznie dwudziestu pięciu osób objętych programem „Asystent 
osobisty osoby niepełnosprawnej”. Bardzo bym prosił o informację. Dziękuję. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Czy ktoś  
z Państwa ma jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie, to bardzo proszę Pana Prezydenta 
o odpowiedź albo wskazanie osoby, która tej odpowiedzi nam udzieli.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panie, 
Panowie Radni! Szanowni Internauci! Pozdrawiamy też stąd drogą elektroniczną 
Panią Przewodniczącą Irenę Rendudę-Dudek, pozdrawiamy Panią Starostę – 
Marzenę Dębniak, pozdrawiamy Panią Sekretarz – Annę Niedbałę, pozdrawiam 
Wiceprzewodniczącą – Panią Joannę Pikus i wszystkich naszych Radnych 
nieobecnych, a zainteresowanych. Szanowni Państwo, cieszę się z tych dwóch 
pytań. Ale chcę powiedzieć jedną rzecz. Nie jest to dla mnie najistotniejsza i 
najważniejsza informacja, że mamy naprawdę najlepszy MOPS. Życzyłbym sobie i 
wszystkim, abyśmy nie mieli mieszkańców, którzy muszą korzystać z tego MOPS-u i 
do tego powinniśmy dążyć, bo to jest najistotniejsza rzecz, by osób wykluczonych, 
osób potrzebujących, osób bezrobotnych było jak najmniej. Wielokrotnie 
potwierdzam w rozmowie z Panią Dyrektor Magdaleną Salwerowicz, że nasz ośrodek 
– i tutaj słowa uznania „dziękuję” – do Pana Radnego Marca, który zauważył, że 
naprawdę w województwie jesteśmy wyróżniającym się ośrodkiem, jeżeli chodzi o 
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Ale to jest zasługa przede wszystkim ciężko 
pracujących pracowników MOPS-u, tej załogi, za co z tego miejsca chcę 
podziękować, za ich codzienną pracę, za trud za to, że wykazują się taką dużą 
empatią. Jeżeli chodzi o to, co Panowie pytaliście, to myślę, że tu, tak Pani Dyrektor 
bardzo szczegółowo i skrupulatnie wyjaśniła na Komisji i myślę, że Pan Radny 
Dariusz usłyszał wszystko to, co tutaj zadał pytanie, więc to było szczegółowo, z 
tego, co wiem, było wyjaśniane, tak Pani Dyrektor? Natomiast w uzasadnieniu też 
jest napisane wprost, że to jest po raz pierwszy i to jest wniosek dopiero złożony. 
Zawnioskowaliśmy, więc jeszcze nie ma tych rozstrzygnięć, jeszcze za wcześnie na 
szczegóły, ale żeby jeszcze, żeby jeszcze uzupełnić, to może Pani Dyrektor 
Magdalena Salwerowicz, jeszcze raz w telegraficznym skrócie, jakby powiedziała do 
wszystkich Państwa i pochwaliła się swoją jednostką, bo naprawdę mamy piękny 
MOPS i piękny nie tylko, że jest nowoczesny budynek, ale najwartościowsi 
pracownicy. Z tego miejsca dziękuję Pani Dyrektor.  
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – M. Salwerowicz – Dziękuję 
bardzo, Panie Prezydencie. Szanowni Państwo, to może tak, w takim jeszcze raz 
telegraficznym skrócie. Program asystenta z Funduszu Solidarnościowego jest 
faktycznie, będzie realizowany pierwszy raz, jednak doświadczenie z tym narzędziem 
mamy już od 2019 roku, ponieważ w ramach projektu 9.2.1. już nauczyliśmy się, jak 
gdyby, tego narzędzia i dlatego w tym roku postanowiliśmy, przygotowaliśmy się w 
zeszłym roku na zwiększoną liczbę asystentów i dlatego w tym roku postanowiliśmy 
również sfinalizować to z Funduszu Solidarnościowego. Te środki już są przyznane 
dla Gminy i zarówno na opiekę wytchnieniową, jak i na asystenta osobistego. Nie 
mamy jeszcze umowy, bo czekamy na umowę z wojewodą, ale już oficjalna decyzja 
tutaj przyszła i ta kwota, ta kwota środków została przyznana zarówno na jeden, jak  
i na drugi projekt. Jeśli chodzi o postępowanie, postępowanie na realizację usług, w 
przyszłym tygodniu będziemy ogłaszać zamówienie społeczne razem z klauzulami 
społecznymi. Jak najbardziej tutaj podmioty, skierowane do podmiotów ekonomii 
społecznej. I tak będzie tą usługę wykonywała firma zewnętrzna. Czy to będzie 
podmiot ekonomii społecznej, czy to będzie inny podmiot, to jest to skierowane do 
postępowania. I jeszcze odnośnie kwoty.  
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Tak, jak powiedziałam na Komisji, Proszę Państwa, to jest 40,00 zł brutto. Taka jest 
kwota podana przez ministerstwo maksymalna i taką kwotę w kalkulacji my 
przedstawiliśmy. Jak gdyby ona jest ogólnodostępna, tak, bo jest programie, ale jaką 
kwotę uzyskamy, no nie może być większa. Jaką kwotę uzyskamy w postępowaniu? 
Nie jestem w stanie Państwu teraz powiedzieć, bo dopiero, dopiero w przyszłym 
tygodniu będziemy ogłaszać postępowania.   
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 
jakieś pytania? Bardzo proszę, Pan Kaszuba Dariusz. 
Radny D. Kaszuba – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja również z Panią Dyrektor i 
Panem Prezydentem cieszę się z tego, że Wojewoda Świętokrzyski przekazał środki 
na oba te programy. Niemniej jednak istotną część mojej wypowiedzi stanowiło 
pytanie, czy w razie potrzeby będzie możliwość zwiększenia ilości osób objętych tą 
opieką w ramach projektu asystenta. Bardzo bym prosił o informację.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Bardzo proszę 
Panią Magdę Salwerowicz.  
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – M. Salwerowicz – Właściwie 
powiem Państwu tak – tak jak powiedziałam, od 2019 roku takie narzędzie jest 
wykorzystywane i jak programowaliśmy nasze potrzeby na początku roku wiedząc, 
że ministerstwo ogłosi ten projekt, to zbadaliśmy, ile nam będzie potrzeba, 
teoretycznie, jakie będzie zapotrzebowanie. Jak gdyby z dwóch lat zbadaliśmy to. 
Ale, oczywiście, jeżeli będzie sytuacja taka, że będą potrzeby, proszę Państwa, 
jesteśmy przygotowani i zabezpieczeni, ponieważ Gmina Ostrowiec, oprócz 
asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej, na który pozyskała ponad 600 tys. z 
ministerstwa, bez wkładu własnego, pozyskała ponad 500 tys. na opiekę 
wytchnieniową. Mamy również, mamy również z projektu 9.2.1. również pozyskane 
środki, również na asystenta, na pomoc sąsiedzką, czyli ten wachlarz usług 
opiekuńczych jest bardzo duży. Poza tym pamiętajmy, że mamy również obowiązek 
zabezpieczyć usługi podstawowe i specjalistyczne, a także specjalistyczne z 
usługami dla osób psychicznie chorych. I to wszystko jest zabezpieczone. Także 
proszę mi wierzyć, że te osoby, które są samotne, które są, które mają potrzebę, 
zostania objętych pomocą przez MOPS, to na pewno znajdą u nas taką pomoc.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Czy mają 
Państwo jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały?  
Radny D. Kaszuba – Ja chciałem tylko podziękować za konkretną odpowiedź. 
Dziękuję bardzo.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Jeśli nie ma 
pytań, jeśli nie ma już pytań, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej” w edycji 2021. Oczywiście będę kolejno wyczytywała Państwa 
Radnych z listy obecności, a Państwo będą przedstawiać swoje stanowisko: „jestem 
za”, „jestem przeciw”, czy też „wstrzymuję się”. Stanisław Choinka. 
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Renata Duda.  
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba.  
Radny D. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za. 
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata.  
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj.  
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka. 
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Aron Pietruszka. 
Radny A. Pietruszka – Aron Pietruszka – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Sajda.  
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec. 
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik. 
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny. 
Radny D. Strojny – Daniel Strojny – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak –jestem 
za. Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że 
uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie realizacji przez Gminę Ostrowiec 
świętokrzyski Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” w edycji 2021 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLIV/23/2021 – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
2) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy  
do punktu, do podpunktu drugiego: realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski 
Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2021. Projekt uchwały był opiniowany 
przez Komisję Samorządową oraz Komisję ds. Rodziny. I bardzo proszę 
Przewodniczących: Pana Kamila Kutrybę, Przewodniczącego Komisji Samorządowej 
o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – I Wiceprzewodniczącą Komisji 
ds. Rodziny, Panią Bożennę Morycińską. 
Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny – B. Morycińska – Komisja  
ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Czy mają Państwo jakieś uwagi, 
czy zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Jeżeli nie ma więcej pytań, to 
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poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie realizacji przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2021. Będę wyczytywała 
kolejno nazwiska Państwa Radnych i bardzo proszę o zajęcie stanowiska. Stanisław 
Choinka. Pan Stanisław Choinka. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Renata Duda. 
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb. 
Radny A. Głąb – Artur Głąb – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba. 
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka. 
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Aron Pietruszka. 
Radny A. Pietruszka – Aron Pietruszka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Sajda Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny. 
Radny D. Strojny – Strojny Daniel – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak –jestem 
za. Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Niestety Pan 
Stanisław Choinka nie brał udziału w tym głosowaniu. Zapraszamy go  
do następnego. Rozumiemy, rozumiemy, Panie Stanisławie, że były problemy, 
natomiast w tym momencie mamy przegłosowaną uchwałę siedemnastoma głosami, 
osiemnastoma głosami za, czyli jednogłośnie zaopiniowana pozytywnie. Dziękuję 
bardzo.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie realizacji przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2021. (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 



9 
 

Patrz uchwała Nr XLIV/24/2021 – załącznik nr 5 do protokołu. 
 
3) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy do punktu 
trzeciego: nabycia nieruchomości. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 
Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii 
Komisji, Pana Kamila Stelmasika.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca, Komisja Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała 
wspomniany projekt uchwały. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Czy mają Państwo jakieś uwagi, 
czy zapytania do projektu tej uchwały? Bardzo proszę, Pan Prezydent. 
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 
Szanowni Państwo! Drodzy Internauci! Tutaj konsultacje Pana Skarbnika – 
Sławomira Kijaka i Pani Naczelnik – Anny Targowskiej i chcieliby ci  Państwo, 
poprzez mój głos, zgłosić taką autopoprawkę. Chodzi konkretnie o paragraf, w 
paragrafie drugim po rozdziale 70005, jest paragraf 4300, a powinien być paragraf 
6050. To tylko taka drobna poprawka literowa. Cyfrowa. To tyle z naszej strony, 
dziękuję bardzo. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Czy mają 
Państwo Radni jakieś pytania do projektu tej uchwały? Jeżeli nie ma pytań, poddaję 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Będę kolejne 
odczytywała nazwiska Państwa Radnych i proszę o przedstawienie swojego 
stanowiska, czyli „jestem za”, „jestem przeciw”, czy „wstrzymuje się”. Stanisław 
Choinka. Stanisław Choinka. Chyba mamy problem u Pana Stanisława z internetem. 
Dobrze, to przechodzimy dalej. Pani Renata Duda.  
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb. 
Radny A. Głąb – Artur Głąb – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba.  
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Morycińska Bożenna. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka. 
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Aron Pietruszka. 
Radny A. Pietruszka – Aron Pietruszka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Pikus, Włodzimierz Sajda, 
przepraszam.  
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec. 
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik.  
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Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Strojny Daniel. 
Radny D. Strojny – Daniel Strojny – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak  –jestem 
za. Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Czy mamy połączenie  
z Panem Stanisławem? Nie mamy, zatem kończymy głosowanie i możemy 
stwierdzić, że uchwała powyższa została przyjęta jednogłośnie pozytywnie. Dziękuję 
bardzo. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLIV/25/2021 – załącznik nr 7 do protokołu. 
 
4) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy do punktu 
czwartego: zgoda na obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu. Projekt 
uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 
Przewodniczącego tej Komisji – Pana Kamila Stelmasika o przedstawienie opinii 
Komisji.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja również 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Czy mają Państwo 
jakieś pytania do projektu tej uchwały? Jeżeli nie mamy pytań, to przechodzimy do 
głosowania. Poddaję pod głosowanie projekt tej uchwały w sprawie zgody na 
obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu. Będę oczywiście wyczytywać 
kolejno Państwa Radnych i proszę o zajęcie stanowiska. Stanisław Choinka – 
jeszcze raz spróbujemy. Renata Duda. 
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb. 
Radny A. Głąb – Artur Głąb – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba. 
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska.  
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Aron Pietruszka. 
Radny A. Pietruszka – Jestem za – Aron Pietruszka. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Sajda. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za. 
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny.  
Radny D. Strojny – Daniel Strojny – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak –jestem 
za. Wójcik Karol. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – I Szanowni Państwo, jeszcze tak, 
jeszcze przed zakończeniem głosowania widzę, że mamy połączenie z Panem 
Stanisławem Choinką. Spróbujemy, czy uda się Panu zagłosować. Jakie stanowisko 
jest Pana Stanisława Choinki odnośnie zaopiniowania  
tej uchwały? Bardzo proszę o powtórzenie swojej oceny. 
Radny St. Choinka – Jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Rozumiemy, że jest Pan 
Stanisław Choinka – za. Głosowanie zakończono i możemy już stwierdzić,  
że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zgody na obciążenie 
nieruchomości służebnością przesyłu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLIV/26/2021 – załącznik nr 9  do protokołu. 
 
5) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy  
do podpunktu piątego: wyrażenie zgody na obciążenie nieruchomości służebnością 
przesyłu. Projekt ten był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. 
Proszę Przewodniczącego, Pana Kamila Stelmasika o wyrażenie opinii. 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 
Przewodnicząca, Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Czy mają Państwo 
Radni jakieś pytania, zastrzeżenia do projektu tej uchwały? Bardzo proszę, Pan 
Dariusz Kaszuba.  
Radny D. Kaszuba – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo, może nie 
jest to zastrzeżenie do samej uchwały, ale prośba, bo chyba w naszym gronie nie ja 
jeden jestem krótkowidzem. Bardzo bym prosił, aby mapki, które są dołączane do 
projektów uchwał, były nieco bardziej przejrzyste, bardziej czytelne, dlatego, że 
odgadnięcie nazwy jakiejkolwiek ulicy przy tak szerokim planie pokazanym na mapie, 
jest wręcz niemożliwe. Tak, że ta moja prośba, proszę, aby była uwzględniona, 
dziękuję.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękujemy bardzo. 
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Prezydent Miasta – J. Górczyński – Ale Pani Przewodnicząca, drobna uwaga. Widać 
o jaką ulicę chodzi, ponieważ gdybyście Państwo przeczytali w uchwale, to w 
paragrafie pierwszym jest napisane, że chodzi o ulicę Wiśniową. Wszyscy jesteście 
Państwo z Ostrowca i wszyscy Państwo znacie nasze ulice. Możemy drukować na 
większym papierze, ale oszczędzamy, idziemy proeklogicznie. Możemy, że tak 
powiem, materiały wysyłać też w wersji elektronicznej. Sam chodzę w okularach i 
sam mam z tym problem, ale tak jak mówię, no możemy się tu zastanowić. Dziękuję 
bardzo. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, 
Pan Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Ad vocem, dziękuję, Pani Przewodnicząca. Ja podzielam tutaj 
zdanie, że rzeczywiście, wszyscy możemy się doszukać z tekstu uchwały,  
o którym ja nie mówiłem, że jest nieczytelny. Zwróciłem tylko uwagę, iż nieczytelna 
jest mapa, która przedstawia zbyt duży wycinek terenu i prosiłem o jego takie 
ustawienie, aby chociaż jedna, dwie ulice sąsiadujące, były czytelne na tej mapie. 
Dziękuję bardzo. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo.  
Czy jakieś pytania jeszcze mamy odnośnie projektu tej uchwały? Jeżeli nie ma pytań, 
to poddaję pod głosowanie. Projekt uchwały w sprawie zgody na obciążenie 
nieruchomości służebnością przesyłu. Będę kolejno wyczytywać Państwa radnych i 
proszę o wyrażenie swojej opinii. Stanisław Choinka. 
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Renata Duda. 
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb. 
Radny A. Głąb – Artur Głąb – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba. 
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka. 
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Aron Pietruszka. 
Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Sajda. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec. 
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik. 
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny. 
Radny D. Strojny – Daniel Strojny – jestem za. 
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak – jestem 
za. Wójcik Karol.  
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona  – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – I zakończyliśmy głosowanie. 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zgody na obciążenie 
nieruchomości służebnością przesyłu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 
nr 10 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLIV/27/2021 – załącznik nr 11  do protokołu. 
 
6) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy  
do podpunktu szóstego: zmieniającego uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości. 
Projekt ten był opiniowany również przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 
Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta K. Stelmasik – Komisja 
pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Czy ktoś  
z Państwa ma jakieś pytania, czy uwagi do zaproponowanego projektu uchwały? Nie 
widzę, zatem poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie zbycia nieruchomości. Oczywiście będę kolejno czytała Państwa Radnych 
nazwiska i proszę o wyrażanie swojego stanowiska. Stanisław Choinka. 
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Renata Duda. 
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb. 
Radny A. Głąb – Artur Głąb – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba. 
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Aron Pietruszka. 
Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Sajda.  
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za. 
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik. 
Radny K. Strojny – Kamil Stelmasik – jestem również za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny. 
Radny D. Strojny – Daniel Strojny – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak – jestem 
za. Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – I w tym momencie zakończyliśmy 
głosowanie i możemy już stwierdzić, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie nabycia 
nieruchomości (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLIV/28/2021 – załącznik nr 13 do protokołu. 
 
7) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy  
do podpunktu siódmego: zmieniającego uchwałę w sprawie powołania Komisji 
Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego. Projekt uchwały był opiniowany przez 
Komisję Strategii i Rozwoju Miasta, zatem proszę Pana Przewodniczącego, Kamila 
Stelmasika o wyrażenie opinii Komisji.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik –  Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Czy mają Państwo 
jakieś uwagi, czy zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę, zatem poddaję 
projekt uchwały pod głosowanie. Jest to projekt zmieniający uchwałę w sprawie 
powołania Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego. I zaczynamy od nowa, od 
listy obecności. Zatem Pan Stanisław Choinka. 
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Renata Duda.  
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb. 
Radny A. Głąb – Artur Głąb – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba.  
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za.  
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka. 
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Aron Pietruszka. 
Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Sajda. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec. 
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny. 
Radny D. Strojny – Daniel Strojny – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem 
za. Karol Wójcik.  
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona.  
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – I Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że 
uchwała została podjęta również jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającego uchwałę w sprawie powołania 
Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLIV/29/2021 – załącznik nr 15 do protokołu. 
 
8) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy  
do podpunktu ósmego: przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski”. Projekt tej uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju 
Miasta oraz przez Komisję Budżetu, jak również przez Komisję Samorządową. 
Bardzo proszę Przewodniczących o opinie Komisji. Przewodniczący Komisji Strategii 
i Rozwoju Miasta, Pan Kamil Stelmasik. Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju 
Miasta – K. Stelmasik –  Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Przewodniczący 
Komisji Budżetu, Pan Włodzimierz Stec. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu również pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – I Przewodniczący Komisji 
Samorządowej, Kamil Kutryba. 
Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 
również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Czy mają Państwo Radni jakieś 
zapytania, czy uwagi do projektu tej uchwały? Jeżeli nie ma pytań, poddaję pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski. Będę kolejno wyczytywać Państwa Radnych i  proszę o 
przedstawienie swojego stanowiska. Stanisław Choinka. 
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Radny St. Choinka – Choinka Stanisław – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Renata Duda. 
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb.  
Radny A. Głąb – Artur Głąb – Jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba. 
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Aron Pietruszka. 
Radny A. Pietruszka – Aron Pietruszka – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Sajda.  
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec. 
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik. 
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny. 
Radny D. Strojny – Daniel Strojny – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak – jestem 
za. Karol Wójcik.  
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. I możemy już 
stwierdzić, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  
na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski” (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLIV/30/2021 – załącznik nr 17 do protokołu. 
 
9) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy  
do podpunktu dziewiątego: zasad udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie 
kosztów inwestycji w zakresie ograniczania niskiej emisji. Projekt uchwały był 
opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta oraz przez Komisję Budżetu. 
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Bardzo proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. Pan Kamil 
Stelmasik.  
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja Strategii 
i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję, Pan Włodzimierz Stec. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja 
Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Czy mają 
Państwo jakieś uwagi, czy zapytania do projektu tej uchwały? Bardzo proszę, Pan 
Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo, moje 
zapytanie dotyczyłoby, przepraszam, chciałem się odnieść do numeru strony,  
ale nie ma, nie ma numeracji stron, więc muszę do paragrafu dwunastego.  
W punkcie drugim mamy informację o tym, że w umowie, o której mowa, w paragrafie 
dziewiątym ustęp trzeci zdanie drugie, Gmina Ostrowiec Świętokrzyski może 
zobowiązać wnioskodawcę do przedłożenia dodatkowych dokumentów, poza 
wymienionymi w ustępie pierwszym. To moje pytanie, jakie to mogą być dokumenty 
np. które dodatkowo mógłby być wymagane w takiej sytuacji? 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, 
Pan Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! Mam 
takie pytanie, dotyczy ono paragrafu jedenastego i w owym paragrafie czytamy, że: 
„wypłata dotacji następuje do 30 grudnia danego roku” i tam są przedstawione 
warunki. Chciałbym dopytać i doprecyzować, czy ten termin jest po prostu takim 
terminem ogólnie co do rozliczenia w danym roku kalendarzowym, ale mam 
rozumieć, że wypłaty będą na bieżąco? Czy mam to rozumieć w ten sposób, że ktoś 
gdzieś w pierwszej połowie roku będzie ubiegał się o refundację, czy o dotację 
mówiąc precyzyjniej, a jest ryzyko, że może na przykład, mimo wcześniejszego 
złożenia dokumentów, oczekiwać płatności transzy dotacji nawet w tych terminach 
grudniowych? 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. I jeszcze Pan Karol 
Wójcik chyba chciał zadać pytanie, tak? Bardzo proszę. 
Radny K. Wójcik – Tak, Pani Przewodnicząca, bardzo dziękuję. Szanowna Pani 
Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki i Koledzy Radni! Ja taką refleksją 
chciałbym się podzielić, bo ta dzisiejsza uchwała rzeczywiście jest niezwykle ważna. 
To zwiększenie tych kwot dotacji, generalnie możliwości przejścia na te ekologiczne 
sposoby ogrzewania domów to jest jakby taki kolejny konsekwentny krok w stronę 
zielonego miasta i cieszę się, że ta dbałość o środowisko naturalne dzisiaj jest takim 
nadrzędnym celem działalności Gminy Ostrowiec. Natomiast ja może będę trochę 
taki monotematyczny, ale znowu myślę, że wypada przypomnieć, że to działanie, to 
zwiększenie tych konsekwentnie tych kwot różnych dotacji jest możliwe dzięki tej 
takiej rozważnej, rozsądnej, długofalowej polityce Prezydenta Górczyńskiego, bo to 
nam generalnie pozwala dzisiaj, żeby tego typu działania podejmować. To też fajnie 
się wpisuje w tą taką, myślę, to ogólne takie działanie na rzecz takiej inwestycji w 
zdrowie mieszkańców, bo nie tak dawno przekazywaliśmy sporą sumę pieniędzy na 
rzecz szpitala. Dzisiaj walczymy z niską emisją, co, de facto, ma się przełożyć na 
zdrowie mieszkańców, więc to jest bardzo dobra rzecz. To jest inwestycja właśnie w 
zdrowie mieszkańców i tutaj z największą radością dziękuję właśnie za takie 
działanie, bo tego typu działania są mi bardzo bliskie również. Także jeszcze raz 
dziękuję. To wszystko.  
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, 
jeszcze Pan Andrzej Pałka.  
Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca, ja jestem pełen uznania dla Pana 
Prezydenta i jego służb, które wydają środki, nawet o czym tu Kolega przed chwilą 
mówił, to jednak chce to kontrolować, czy rzeczywiście nie ma jakiś, jak to się mówi, 
niewłaściwych działań obdarowanego, o właśnie, taką dopłatą. Te kontrole w ciągu 
pięciu lat, myślę, że coś w końcu ułożą, że nie będzie sytuacji, jakie niekiedy miały 
miejsce. Na moment, kiedy przychodzi komisja, sprawdza, jaki jest stan, wymiana 
pieca, komisja odjeżdża – piec wraca na swoje miejsce, a dotacja, a dokumenty 
prawda, ciąg dalszy biegnie. I chwała temu, bo myślę, że tak to powinno wyglądać, 
daje, ale chcę sprawdzić, na co to idzie. Dziękuję Panie Prezydencie i 
poszczególnym pracownikom odpowiedzialnym, którzy pracowali nad tym 
dokumentem.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo.  
Nie widzę więcej pytań więc proszę Pana Prezydenta o odpowiedź, bądź wskazanie 
osoby, która tej odpowiedzi udzieli. 
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję, Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie 
Radni! Szanowni Internauci! To jest bardzo dobra nowelizacja tego programu, który 
w Ostrowcu Świętokrzyskim funkcjonuje od roku 2016. Ja chcę podkreślić i 
powiedzieć bardzo jednoznacznie i wyraźnie, że ostrowiecki program niskiej emisji 
jest dużo korzystniejszy i dużo lepszy niż to, co dostępne jest poprzez Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska, a na korzyść moich słów niech świadczą tylko i 
wyłącznie cyfry. Jeżeli w 2020 roku z naszego programu mieszkańcy skorzystali w 
kwocie 553 tysiące, to w 2020 roku tego wsparcia z Wojewódzkiego Funduszu było 
cztery razy mniej – na 126 tysięcy. Jak Państwo spojrzycie na załączniki, to w 
naszym programie, może pokażę. To jest nasz wniosek o udzielenie dotacji z 
gminnego programu, zawiera trzy kartki, a tu jest tych kartek prawie szesnaście 
stron, więc dużo przejrzystszy i korzystniejszy dla mieszkańca, dla beneficjenta jest 
ten nasz wniosek, ale cieszymy się, że też Wojewódzki Fundusz wspiera i że jest 
taka możliwość. Jeżeli chodzi o te głosy Państwa Radnych, to bardzo dziękuję za te 
Państwa sugestie, bo w kolejności: jeżeli chodzi o Pana Radnego Dariusza Kaszubę, 
to w paragrafie trzecim, gdzie zastrzega sobie Wydział Infrastruktury Komunalnej,  że 
poza dokumentami, o których mowa w ustęp pierwszy i drugi, a te ustępy są bardzo 
szczegółowo rozpisane, że chodzi o protokół odbioru robót, chodzi o faktury, 
rachunki, chodzi o pozwolenie na wykonanie instalacji, o protokół szczelności 
instalacji. Zakładamy takie przypadki, że może będzie tak, że ktoś to robi sumptem 
gospodarczym, że ktoś nie ma na to uprawnień, że trzeba będzie pokazać jakiś 
certyfikat i to jest tylko i wyłącznie takie, jak gdyby, zabezpieczenie się na przyszłość. 
Jeżeli chodzi o Pana Radnego Marcina Marca, bardzo dziękuję za głos i faktem jest, 
że w Ostrowcu od wielu lat mniej mówimy, a faktycznie więcej robimy i z tego miejsca 
chcę podziękować pracownikom Miejskiej Energetyki Cieplnej w szczególności, bo to 
oni są na pierwszej linii frontu walki z niską emisją i cieszę się, że Pan Radny Marcin 
to zauważył. Cieszę się ze słów Pana Radnego Karola Wójcika i Radnego Andrzeja 
Pałki, bo drodzy Państwo, jak przed pandemią miałem okazję i przyjemność 
rozmowy z wieloma prezydentami w kraju, no to my naprawdę nie mówimy, a 
walczymy z niską emisją. To jest takie modne przed sezonem grzewczym. Wszyscy 
o tym mówią, a później się okazuje, że niewiele z tym robią. Jak Państwo spojrzycie 
na fakty, to one są następujące: w mieście Ostrowcu Świętokrzyskim mamy ponad 
1.550 domów indywidualnych, podłączonych do sieci Miejskiej Energetyki Cieplnej i 
nie ma w kraju takich miast porównywalnych do Ostrowca, które mogłyby się 
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pokazać, pochwalić takimi wskaźnikami. I to jest ewidentna korzyść, ale też uznaję i 
chylę czoła dziękując moim poprzednikom, bo ten program przyłączania się do 
Miejskiej Energetyki Cieplnej jest kontynuowany już od ładnych sześciu, ośmiu, 
dziesięciu lat i to jest też ukłon w stronę poprzedników. Ale chcę powiedzieć też głos 
taki, no negatywny, bo drodzy Państwo, sami za chwilę nie podołamy. To, co się 
dzieje dzisiaj na rynku z certyfikatami CO2, no to jest to, żeby nie używać brutalnych i 
niecenzuralnych słów, bardzo niebezpieczne dla wszystkich spółek ciepłowniczych i 
energetycznych w naszym kraju. Kilkanaście razy na przestrzeni trzech, czterech lat 
wzrosły certyfikaty CO2, w tym tygodniu osiągnęły one cenę 40 euro za jeden 
certyfikat, gdzie jeszcze w 2017 roku kosztowały w granicach trzech, czterech – 
prawie dziesięć razy więcej. Drodzy Państwo, z tym będzie olbrzymi, olbrzymi 
problem i to jest jak gdyby duża rzecz, żeby w naszym kraju, przy odejściu od węgla, 
no były możliwości płynnego przejścia na inne źródła. Stąd, z tego miejsca, 
naprawdę zwracam się tutaj z apelem, i miałem przyjemność wspólnie z kilkoma 
prezydentami podpisać taki dokument do Premiera Mateusza Morawieckiego, o 
wsparcie systemu ciepłownictwa i mieszkańców naszych lokalnych małych ojczyzn, 
ponieważ nie da się w nieskończoność przerzucać kosztów certyfikatów CO2  
na mieszkańców. Państwo Polskie sprzedało te certyfikaty, które dostało  
w przydziale, jako darmowy przydział dla naszego kraju. Natomiast, no tu gminy 
będące właścicielami, współwłaścicielami źródeł ciepła czy systemów 
energetycznych w swoich miastach, no są pozostawione same sobie, więc liczę na 
to, że taki głos też gdzieś się przebije, i że będziemy mieli taką furtkę  
i możliwość skorzystania w przyszłości naprawdę z dobrego wsparcia, bo spółki 
komunalne nie uciągną takich obciążeń. To jest, wychodzi na to, że najlepiej było 
cztery lata temu nic nie robić, tylko kupić certyfikaty i zaspekulować  
i po czterech latach uzyskać tysiąc procent zwrotu. No, nie o to w tym wszystkim 
chodzi, bo dbajmy o tą niską emisję, nie zapominajmy o tej niskiej emisji, o tym, aby 
w tych 1.550 domach nie palić węglem, miałem, butelkami, czy innymi śmieciami, 
tylko żeby to było ekologiczne. Jak Państwo jeszcze zwrócicie uwagę, to w tym 
programie naszym zwiększyliśmy trochę też pulę dotacji, bo podnieśliśmy do 80% na 
przyłączenie się do MEC-u do 4 tysięcy kosztów kwalifikowanych, podnieśliśmy do 
3,5 tysiąca na wymianę pieców węglowych. I też ukłon w stronę tutaj Pana 
Kierownika – Michała Gajewskiego i zespołu pracowników Wydziału Infrastruktury 
Komunalnej, za taką też drobną zmianę, ale istotną, przy panelach fotowoltaicznych. 
Nie uzależniamy już od mocy zamówionej z zakładu energetycznego, więc nie 
rozróżniamy, czy to jest przyłącze jednofazowe czy trzyfazowe – do 5.000 tysięcy ci 
mieszkańcy mogą się ubiegać o taki zwrot, więc to jest nowość. Z tego miejsca 
bardzo serdecznie też chcę Państwu podziękować.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Czy mają 
Państwo jeszcze jakieś pytania do projektu tej uchwały?  
Radny Wł. Sajda – Może ja bym jeszcze chciał.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Panie Włodzimierzu, bardzo 
proszę, Włodzimierz Sajda.  
Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! Ja nie 
będę się rozwodził w tych słowach, tylko powiem krótko, Panie Prezydencie. Ja to się 
bardzo cieszę z tej ustawy, którą Pan to załatwił ze swoimi pracownikami o 
dofinansowaniu kosztów inwestycji w zakresie ograniczenia niskiej emisji. Sam Pan 
wie, Panie Prezydencie, co u mnie na osiedlu się dzieje. I nawet jak z ulicy Zgoda, 
jak były mecze, to nie mogły, były przerywane. Tak było, dymiło się z tych 
kopciuchów węglowych, Panie Prezydencie. I przez to u mnie, no u nas na osiedlu, 
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tutaj na Hutniczym, będą podłączane bloki, bloki nasze, z tą dotacją, co jest teraz 
większa, do MEC-u. I to właśnie ludzie, ja już tam do niektórych dzwoniłem, są 
bardzo zadowoleni i kazali Panu podziękować, i pracownikom, bo naprawdę Pan robi 
dużo, dużo wykonuje pracy wraz z pracownikami. Jeszcze raz serdecznie dziękuję. 
Aby tak dalej, Panie Prezydencie, głowa do góry i trzeba jechać jak najwięcej z tymi 
emisjami, żeby ograniczyć, z dwutlenkiem węgla. Dziękuję bardzo. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bardzo proszę, Pan Prezydent i 
potem już będą w kolejności: Pan Dariusz Kaszuba i Pan Marcin Marzec.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Bardzo dziękuję Radnemu Włodzimierzowi 
Sajdzie za ten głos. Ja pamiętam też te bloki. Pamiętam pierwsze rozmowy, kiedy 
zachęcaliśmy mieszkańców, żeby przełączali się z centralnym do Miejskiej 
Energetyki Cieplnej. I naprawdę, inny komfort, najlepiej wiedzą to ci mieszkańcy, 
którzy nie muszą już kupować miału, węgla, nie muszą dźwigać do piwnic, nie muszą 
codziennie szuflować do pieca i wyciągać z niego później popiół. I to też są same 
problemy. Z tego miejsca dziękuję. Jeszcze jestem winny uzupełnienie Radnemu 
Marcinowi Marcowi, ponieważ umknęło mojej uwadze ta druga część pytania w 
kontekście – czy 30 grudnia jest datą ostateczną. Nie jest datą ostateczną. 
Wypłacamy na bieżąco, w miarę realizacji potrzeb. Jeżeli dokumenty są 
przygotowane, protokół odbioru podpisany, umowa dotacji też jest podpisywana. Nie 
czekamy, ale musimy podać tą datę ze względu na to, że to są środki na określony 
rok. Dziękuję bardzo.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję, bardzo proszę, Pan 
Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dziękuję, Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci, 
Szanowni Państwo! Tak króciutko, żeby ta uchwała poszła dalej i nie budziła żadnych 
kontrowersji. Bardzo bym prosił o sprawdzenie, czy wydaje mi się, czy mamy jednak 
rację, że należałoby wprowadzić pewne uzupełnienia. I tak: w paragrafie czternastym 
wydaje mi się, że wkradła się dzisiaj druga chyba literówka, bo w punkcie pierwszym 
„nie zrealizuje inwestycji zgodnie umową” – tam chyba powinno być „z umową”. To 
jest nieistotne, ale poważniejszy problem jest na stronie poprzedniej, proszę 
Państwa, bo wszyscy czytamy wnikliwie przecież te uchwały, czcionka jest wyraźna i 
zauważyłem, że na samym dole strony, w punkcie trzecim, podpunkcie pierwszym 
oświadczenie, że „nie uzyskał budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski” – no to 
chyba uzyskanie budżetu przez wnioskodawcę jest niemożliwe. Prosiłbym o 
sprostowanie, czy tu chodziło o uzyskanie „z budżetu”, czy jakieś inne słowo powinno 
się tam pojawić, którego brakuje. Dziękuję. 
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję Panu Radnemu. Widać,  
że podejście nauczycielskie wzięło górę. Pan Radny Dariusz Kaszuba jest 
zaproszony w rewanżu przez Naczelnika Majchera i Naczelnika Piotra Mazika, na 
dobrą kawę z dobrym ciastem – za zwrócenie uwagi, natomiast sami to ciasto 
upieką. Dziękuję bardzo. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękujemy bardzo. 
Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo, poproszę o ciasto bez cukru.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Czy Pan Marcin Marzec jeszcze 
ma jakieś wątpliwości odnośnie uchwały?  
Radny M. Marzec – Nie, dziękuję Pani Przewodnicząca. Pan Prezydent 
ustosunkował się do mojego pytania, bo chciałem o to dopytać, ale Pan Prezydent 
się w porę zreflektował i precyzyjnie udzielił mi odpowiedzi na moje pytanie, także 
dziękuję.  
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bardzo dziękuję Państwu. 
Rozumiem, że więcej pytań nie ma. Zatem poddaję pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji w 
zakresie ograniczenia niskiej emisji. Będę kolejno wyczytywała Państwa Radnych z 
listy obecności. Bardzo proszę o przedstawienie swojego stanowiska na tej samej 
zasadzie, jak do tej pory, czyli jestem za, jestem przeciw, albo wstrzymuję się. 
Stanisław Choinka. 
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jak najbardziej jestem na tak. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Renata Duda. 
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb. 
Artur Głąb – Jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Mam nadzieję, że uwagi, które zgłosiłem, będą ujęte  
w tekście uchwały, dlatego jestem za, dziękuję.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Kamil Kutryba. 
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka. 
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Pietruszka Aron.  
Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Sajda. 
Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec. 
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik. 
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny. 
Radny D. Strojny – Daniel Strojny – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak – jestem 
za. Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. I możemy 
stwierdzić, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji celowej 
na dofinansowanie kosztów inwestycji w zakresie ograniczenia niskiej emisji (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 
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Patrz uchwała Nr XLIV/31/2021 – załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca, jeżeli mogę skorzystać.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bardzo proszę, Panie 
Prezydencie.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Chciałbym bardzo serdecznie w imieniu 
mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego, właścicieli domów, właścicieli mieszkań, 
podziękować Państwu Radnym za jednomyślność w przegłosowaniu zmiany 
programu wsparcia niskiej emisji w Ostrowcu Świętokrzyskim. Naprawdę warto z 
tego programu naszego korzystać i mamy tu potwierdzone, że jakbyśmy spojrzeli na 
cyfry, to pozwolę sobie tylko w telegraficznym skrócie powiedzieć, że w 2016 roku, 
kiedy zaczynaliśmy, to 32 nieruchomości skorzystało, a w 2020 z naszego projektu 
skorzystało 134 nieruchomości. Także to jest naprawdę imponujący wynik i pokazuje, 
że jest progres, duży. Z tego miejsca dziękuję Państwu Radnym, jeszcze raz 
dziękuję Włodzimierzowi Sajdzie za namawianie tych mieszkańców, za taką dobrą 
promocję tego programu. Dziękuję bardzo. 
 
10) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Zatem 
przechodzimy do podpunktu dziesiątego: ustalenie stawki dotacji przedmiotowej dla 
samorządowego zakładu budżetowego – Targowiska Miejskie w Ostrowcu 
Świętokrzyskim. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu, dlatego też 
proszę Pana Przewodniczącego – Włodzimierza Steca o wyrażenie opinii Komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja 
Budżetu pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Czy mają 
Państwo jakieś uwagi, czy zapytania do projektu uchwały? Bardzo proszę, Pan 
Włodzimierz Stec. 
Radny Wł. Stec – Dziękuję, Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado! Ja chciałem taką rzecz się zapytać, bo chodzi o kwotę 267 tysięcy dotacji 
przedmiotowej dla naszej, naszego Zakładu. Jest to dosyć duża kwota i do tej pory 
tam jest echo, że każdy, który handluje na targowicy, jest, był zadowolony  
z obniżenia czynszu do jednego, do jednej złotówki. Natomiast, no i tak ciągle 
dokładamy. Pan Prezydent też przed chwilą mówił, że dokładamy do wymiany 
dotyczące ogrzewania, zdrowego i świeżego powietrza, i czystego. Wcześniej też 
wypowiadał się Pan Karol Wójcik o różnych dobrych rzeczach, które działy się w 
naszym mieście i dzieją. Natomiast ja chciałem się zapytać, czy ta kwota 267 tysięcy 
będzie dla Gminy w jakiś sposób zwrócona? Nie wiem, jakaś pomoc może ze strony 
Państwa, bo my ciągle dokładamy, prawda? Tak, jak Pan Karol powiedział, szpital 
nie tak dawno, teraz zakład budżetowy – Targowiska Miejskie. My te pieniądze 
bierzemy z własnego budżetu, ale czy te pieniądze w jakiś sposób wracają później? 
Powiem wprost, czy z budżetu państwa dostajemy jakieś pieniądze? Dziękuję.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Czy ktoś  
z Państwa jeszcze ma jakieś zapytanie? Pan Andrzej Pałka, bardzo proszę. 
Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Koleżanki, Koledzy 
Radni! Mili Goście! Internauci! Ja tylko powiem króciutko na temat, co mówią na to ci, 
którzy właśnie wynajmują, dzierżawią te stanowiska handlowe. Są pełni uznania za 
to, że Pan Prezydent empatycznie podszedł do problemu, jaki zaistniał – związany z 
pandemią i chylą czoła mówiąc o tym, że to właśnie jest gospodarz, który wie, co 
trzeba i w którym miejscu trzeba pomóc, ponieważ to się zwróci, kiedy tylko sytuacja 
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się odblokuje. W imieniu tych, z którymi już rozmawiałem, a z wieloma na targu, 
właśnie chcę podziękować. Dziękuję bardzo.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo, bardzo proszę 
Pana Prezydenta o odpowiedź, bądź wskazanie osoby do odpowiedzi.  
Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie 
Radni! Szanowni Internauci! Drodzy Państwo! Ostrowiec Świętokrzyski był jednym z 
niewielu miast, które nie zamknęły w ubiegłym roku, w pierwszym rzucie 
pandemicznym – Targowiska Miejskiego. My ograniczyliśmy w pewnym zakresie 
możliwość handlu, ale z drugiej strony umożliwiliśmy produkty rolne, płody rolne, 
artykuły pierwszej potrzeby, żeby ten handel był. Wyszliśmy z bezpiecznikiem – 
Państwo Radni zagłosowaliście, wsparliście nasze propozycje miasta i mogliśmy 
zaproponować taki bezpiecznik, bardzo mocny dla naszych przedsiębiorców, dla 
naszych mieszkańców. Przypomnę: złotówka za metr sześcienny wody za kwiecień, 
maj, czerwiec. Przypomnę: złotówka za metr kwadratowy powierzchni wynajmowanej 
w naszych obiektach. I tutaj chcę podziękować Radnemu Włodzimierzowi Stecowi, 
ponieważ bardzo konkretnie zadał zapytanie – ja konkretnie odpowiem. Nie 
otrzymaliśmy żadnego wsparcia.  Te 267 tysięcy to jest bezpośrednio z budżetu 
miasta Ostrowca Świętokrzyskiego i to jest wsparcie utraconych dochodów w 2020 
roku przez Targowisko Miejskie. Rząd podjął decyzję, Sejm podjął decyzję o tym, aby 
w 2021 znieść opłatę targową i taka opłata targowa w tym roku nie jest pobierana, 
ale miasto nie dostało na to jeszcze żadnej złotówki. Wiemy, że takie pieniądze mają 
się pojawić, na tą chwilę w budżecie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego nie ma 
takiego przelewu z jednostek centralnych, a te dwieście, konkretnie: sześćdziesiąt 
siedem tysięcy złotych, bez dwóch złotych i sześćdziesięciu siedmiu groszy, bo 
precyzyjnie jest to  266.997,33 zł – to jest kwota, którą chcemy przekazać targowisku 
z naszych pieniędzy, które, niestety, nie będą zrekompensowane. To jest koszt nas 
wszystkich, wszystkich podatników, którzy cenią sobie możliwość robienia zakupów 
na naszym targowisku i doceniają to, że jest taka możliwość i w ten sposób 
wspieramy też Targowisko Miejskie. Dziękuję bardzo. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Czy macie 
Państwo jakieś pytania? Jeżeli nie mamy pytań, to poddaję pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego 
zakładu budżetowego – Targowiska Miejskie Ostrowiec Świętokrzyski. I zaczynamy 
oczywiście od listy obecności. Pan Stanisław Choinka. 
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Renata Duda. 
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb. 
Artur Głąb – Artur Głąb – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba.  
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kutryba Kamil.  
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska.  
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Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka. 
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Pietruszka Aron. 
Radny A. Pietruszka – Jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Sajda Włodzimierz. 
Radny Wł. Stec – Sajda Włodzimierz – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec. 
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik. 
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny.  
Radny D. Strojny – Strony Daniel – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak – jestem 
za. Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona. Pan Jerzy Wrona.  
Radny J. Wrona – Za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Zawadzki Artur. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Panie Jerzy, 
bardzo prosimy o wyłączenie mikrofonu. Szanowni Państwo, zakończyliśmy 
głosowanie i stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie. Dziękuję bardzo. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie  ustalenie stawki dotacji 
przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego – Targowiska Miejskie w 
Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do 
protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLIV/32/2021 – załącznik nr 21 do protokołu. 
 
11) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy do podpunktu 
jedenastego: zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na 2021 rok. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 
Budżetu, zatem proszę Przewodniczącego Komisji, Włodzimierza Steca, o opinię 
Komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, dziękuję. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Czy mają Państwo 
jakieś zapytania, czy uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, zatem poddaję 
projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na 2021 rok, pod głosowanie. Formuła głosowania jest już 
Państwu znana. Zatem zaczynamy. Pan Stanisław Choinka.  
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bardzo nam miło, że Pan jest z 
nami. Renata Duda. 
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb. 
Artur Głąb – Artur Głąb – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
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Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba. 
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec. 
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska.  
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka.  
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Pietruszka Aron.  
Radny A. Pietruszka – Jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Sajda. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec.  
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik.  
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny. Przepraszam 
najmocniej Panie Jerzy, bardzo proszę wyłączyć mikrofon, bo słyszymy Pana 
rozmowy.  
Radny J. Wrona – Tak, jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Panie Jerzy, jeszcze nie Pana 
kolej.  
Radny J. Wrona – Wyłączyłem.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Pan Daniel Strojny, bardzo 
proszę. 
Radny D. Strojny – Jestem za – Daniel Strojny.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak – jestem 
za. Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – I teraz Panie Jerzy – Pan Jerzy 
Wrona. 
Radny J. Wrona – Jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Zakończyliśmy 
głosowanie i możemy stwierdzić, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2021 rok (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLIV/33/2021 – załącznik nr 23 do protokołu. 
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12) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy  
do kolejnego punktu naszych głosowań, a mianowicie do podpunktu dwunastego. 
Jeszcze raz bardzo bym prosiła Pana Jerzego o wyłączenie mikrofonu. Pomalutku.  
Radny J. Wrona – Teraz się nie chce aplikacja pokazać. Raz chodzi dobrze,  
ale wyłączałem, to dziwne że się nie wyłączyło, a teraz się nie chce w ogóle pokazać 
ta aplikacja.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – To my wyłączymy w takim razie.  
Radny J. Wrona – Jest, wyłączam.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dobrze. Do podpunktu 
dwunastego przechodzimy, zmieniającego uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029. Projekt tej uchwały 
był opiniowany przez Komisję Budżetu. Zatem proszę Przewodniczącego, Pana 
Włodzimierza Steca, o opinię Komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja 
Budżetu pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Czy ktoś  
z Państwa ma jakieś uwagi bądź zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę, 
zatem poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata  2021-
2029. Formuła głosowania jest już Państwu znana, zatem zaczynamy głosowanie. 
Pan Stanisław Choinka. 
Radny St. Choinka – Choinka Stanisław – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Renata Duda. 
Radna R. Duda – Renata Duda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Głąb. 
Artur Głąb – Artur Głąb – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dariusz Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Kutryba.  
Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Mariusz Łata. 
Radny M. Łata – Mariusz Łata – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Grażyna Maj. 
Radna G. Maj – Grażyna Maj – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marcin Marzec.  
Radny M. Marzec – Marcin Marzec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bożenna Morycińska. 
Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Andrzej Pałka. 
Radny A. Pałka – Andrzej Pałka – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Pietruszka Aron.  
Radny A. Pietruszka – Jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Sajda Włodzimierz. 
Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Włodzimierz Stec. 
Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Kamil Stelmasik. 
Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Daniel Strojny. 
Radny D. Strojny – Daniel Strojny – jestem za. 
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak  – 
jestem za. Karol Wójcik.  
Radny K. Wójcik – Karol Wójcik – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Jerzy Wrona. 
Radny J. Wrona – Jerzy Wrona – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Artur Zawadzki. 
Radny A. Zawadzki – Artur Zawadzki – jestem za. 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy 
głosowanie i możemy już stwierdzić, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającego uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XLIV/34/2021 – załącznik nr 25 do protokołu. 
 
 
Ad IV/ Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 
 
Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy do kolejnego 
punktu naszych obrad, a mianowicie do punktu czwartego: „Zamknięcie sesji Rady 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego”. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam 
czterdziestą czwartą sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Dziękuję 
Państwu. Dziękuję wszystkim przybyłym i internautom. Dziękuję bardzo. Do 
widzenia. 
 
Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 12.17. 
 
 

Przewodniczyła: 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego 

Marta Woźnicka-Kuzdak 

 

Protokołowała: 

Eliza Kaniewska 

 
 
 


